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For oss er det viktig at alle barn for like muligheter, enten de gir i kommunale eller ikke-
kommunale barnehager. Per i dag frr ikke-kommunale barnehager 85o/o av det kommunale
tilskuddet som de kommunale barnehagene ftr. Hvis statens overforinger til kommunene
opphorer 6 vrere oremerket, vil kommunene selv bestemme hvor midlene skal plasseres.

Som mangeirig ansatt i kommunal barnehage, vet man hvor dagens overskudd fra
barnehagedrift gir. Det gir ikke tilbake til barnehagene, men brukes til i dekke opp
underskudd i andre kommunale instanser. Hvis kommunene selv frr bestemme tilskuddene til
barnehagene, er faren tilstede for at disse midlene vil kunne ende andre steder enn i
barnehagene. Vi ser jo allerede i dag at flere ikke-kommunale barnehager 96r med
underskudd i kommuner som nedprioriterer det kommunale tilskuddet.

Hva vil skje nir tilbudet blir storre enn etterspsrselen? Nir man nir milet om full
barnehagedekning vil eksisterende barnehager med hoy kvalitet trekke til seg kundene. Er
man i den situasjonen at man gir med ledig kapasitet i perioder, fordi konkurransen ffltsy,
hvordan vil da denne plassen eller plassene finansieres uten at det pivirker den daglige
driften?
Fir barn rett til barnehageplass, vil det da folge midler til de ledige plassene? Uten midler til
de ledige plassene vil det fti konsekvenser for bam, foreldre og ansatte. Det stir jo at
kommunene vil vrere pliktige til ogsi 6 finansiere de ikke-kommunale barnehagene, men man
ser jo i de kommunene der man har en god finansieringsordning i dag, at det kan bli kritisk for
brukere og ansatte hvis tilskuddene kuttes. Statlige foringer og oremerkede midler er det
eneste alternativet vi ser hvis alle skal likebehandles og kvaliteten for barna viderefsres.

Vi ser jo i dag resultater fra kommuner med lave kommunale tilskudd. Man mi stadig ta inn
flere barn for i sorge for minimalt underskudd, og resultatet av dette er et presset personale,
okt sykefraver og til slutt en kvalitetsnedgang.

Med rammefinansiering vil det bli like mange modeller som det er kommuner og bydeler, og
det vil bli svrert uforutsigbart for ikke-kommunale barnehageaktorer. Det vil jo ogsi mitte bli
kontinuerlige endringer underveis, da bo- og befolkningforhold stadig endrer seg.

Man mi likebehandle de kommunale og ikke-kommunale barnehagene for 6 sikre en jevn
kvalitetsutvikling. Alle barnehageaktarer jobber mot milet om full barnehagedekning, og alle
er interessert i at vi skal ha de aller beste barnehagene i verden. Dette er mil som er vanskelig
i ni sammen, og mye stir og faller p6 finansieringen. Et barn er et barn uansett, og skal ha de



samme rettighetene og mulighetene, uansett barnehage. Barnehageirene skal vrere en
utviklingsprosess pi vei mot skolen, hvor lek og lrring fremmer basiskompetanse, og
progresjon i dette krever kvalitet og innhold. Og dette krever forutsigbarhet pfl
finansieringssiden.
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